
Lekcia: Ž 22, 1-12                                                                                            Kázeň: Jn 5, 1-9

Bratia a sestry,
do mesta Jeruzalem sa vstupovalo cez brány. Jedna z nich sa volala „Ovčia brána“ a pri nej

sa nachádzalo jazero. Možno nám v tejto súvislosti prídu na myseľ kúpele – miesto, kde sa ľudia
chodia liečiť alebo zotavovať. Každé kúpele sú niečim známe. Niekde je voda, ktorá priaznivo
pôsobí na kožné choroby. Inde zase na reumatické ťažkosti.

V prečítanom texte sa nejedná o liečivú vodu samotnú, ale je za tým Božia moc. Boh má
moc nad všetkým. Stojí za všetkým dobrým. Boh je Pôvodca každého dobrého daru. V 1. liste
Tesalonickým Pavol uvádza: Za všetko ďakujte, lebo taká je Božia vôľa pri vás v Kristovi Ježišovi.
(5, 18) Chválime Boha, pretože bez Jeho požehnania sa nič nepodarí.

Autor štvrtého evanjelia uvádza, že chorých neuzdravovala voda z jazera. Bol za tým Boh,
ktorý poslal svojho posla, aby zvíril vodu. Čitateľa daného textu možno najprv zaujme tá zázračne
liečivá voda. To, čo je dôležitejšie, a čo je možno prehliadané, je Božia pomoc trpiacemu človeku.
Boh sa o nás stará a my sa máme starať jeden o druhého. Božie slovo nás vedie k tomu, aby sme
dbali o druhých ľudí. Základné kresťanské prikázanie hovorí o láske k blížnemu. 

Pán Ježiš chorému pomohol. Povedal:  Vstaň, vezmi si lôžko a choď. Božie slovo má moc.
Môže človeka vyviesť z beznádeje k nádeji. Ježiš je Božie slovo. Božie slovo obnovuje to, čo
pramení  z  hriešnej  podstaty.  Teraz  nemyslím to,  že  keď sa  stane  niečo  zlé,  tak  to  musí  byť
automaticky Boží trest za zlý čin. Boh je sudca. Nám nenáleží súdiť iných, ani posudzovať Božie
súdy. Nevieme dostatočne vysvetliť, prečo Boh dovolí, aby bolo v tomto svete utrpenie. Napriek
tomu Bohu dôverujeme. 

Zlo v tomto svete vychádza z našej hriešnej podstaty. Svet je hriechom tak popretkávaný, že
previnenie  jedného  človeka  môže  negatívne  pôsobiť  na  iného  človeka.  Dôsledky  hriešnej
prirodzenosti sú viditeľné v mnohých oblastiach ľudského života. Ako je to možné, že na jednej
planéte sú oblasti, kde je prebytok jedla a zároveň také oblasti, kde ľudia zomierajú od hladu?
Ďalším príkladom, keď ľudská hriešnosť spôsobuje utrpenie, sú vojny. Vo vojne často najviac trpia
tí, ktorí ich nezapríčinili – obyčajní občania, s ktorých mnohí ani nevedia, čo ju vyvolalo. Je to
naša hriešnosť, ktorá spôsobuje zlo na zemi. Pán Ježiš prišiel, aby nás z tejto bezútešnej situácie
vyviedol.  Ježiš  zlomil  putá hriechu aj  smrti.  Jeho láska má byť pre nás inšpiráciou a má nás
motivovať k aktívnej pomoci tým, ktorí sú v núdzi. 

Niekedy stačí veľmi málo, iba podať pomocnú ruku. Pri jazere bolo mnoho chorých. Ježiš
pristúpil iba k jednému z nich, ktorý bol dlhodobo chorý. Opýtal sa, či chce byť zdravý. Ten muž
len smutne konštatuje, že nemá nikoho, kto by mu pomohol, a to s takou jednoduchou vecou, ako
je odniesť ho o kúsok ďalej.

Skúsme sa na chvíľu vcítiť do toho chorého človeka a predstaviť si, čo asi prežíval. Muselo
to byť absolútne zúfalstvo a beznádej. Všimnime si, že ležal len kúsok od miesta, kde by sa mohol
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uzdraviť. Videl iných ľudí, ako boli uzdravení. Najväčšiu beznádej pocíti človek vtedy, keď už
vidí východisko, ale vie, že ho nie je schopný dosiahnuť. To je, ako keď človek zomiera od smädu
vedľa studne plnej vody, pretože nemá vedro na načerpanie. Chorý vedel, ako by sa mohol zbaviť
svojho postihnutia. Chýbal mu už iba posledný krok, ale nemohol ho urobiť.

Tomu chorému človeku mohol pomôcť jeden človek. Môžeme a máme pomáhať slovom aj
skutkom. Jednak tým, ktorí sú chorí na tele, ale aj tým, ktorí trpia vo vnútri. Koľko je na svete
ľudí, ktorí nemajú nádej, alebo svoju nádej postavili na tom, čo pominie. Človekom, ktorý môže
pomôcť, môže byť hocikto z nás. Jeden človek môže pomôcť druhému urobiť ten najdôležitejší
krok k záchrane. Nie v tom zmysle, že nahradíme Krista, ale že si nás Ježiš pre svoje dielo použije.
Tak ako Ján Krstiteľ, aj my máme poukazovať na Ježiša Krista. V Bohu je záchrana a my o tom
môžeme hovoriť. V 2. liste do Korintu je napísané: Miesto Krista sme teda poslovia, akoby (vás)
Boh napomínal skrze nás. Miesto Krista prosíme: Zmierte sa s Bohom! (5, 20)

Ježiš  prináša  novú nádej.  O  tejto  nádeji  máme hovoriť  iným ľuďom.  Ježiš  prišiel,  aby
zachránil hriešnikov. Nás Ježiš posiela k tým, ktorí nemajú nikoho, kto by im mohol povedať
evanjelium. Ježiš nám na vlastnom živote ukázal, ako môžeme podávať evanjelium iným. Niekedy
stačí  povedať  povzbudzujúce  slovo  a  inokedy  podať  pomocnú  ruku.  Jasne  to  povedal  v
podobenstve o poslednom súde: Vtedy povie Kráľ tým na pravici: Poďte, požehnaní môjho Otca,
prijmite ako dedičstvo kráľovstvo, ktoré vám je pripravené od stvorenia sveta. Lebo hladný som
bol, a dali ste mi jesť; bol som smädný, a dali ste mi piť; prišiel som ako cudzinec, a prijali ste
ma; bol som nahý, a zaodeli ste ma; bol som nemocný, a navštívili ste ma; bol som vo väzení, a
prišli ste ku mne. (Mt 25, 34-36) Láska k Bohu sa má prejaviť na láske k blížnym.

Ježiš  svojím slovom uzdravoval  a aj  kriesil  z  mŕtvych. Na svete nenájde človek žiadnu
nádej, okrem tej, o ktorej nám hovorí Božie slovo. K Ježišovi privádzajme ľudí. Takéto poverenie
dostal kedysi aj Ezechiel, keď mu Boh povedal: Ak napomenieš bezbožného, a on sa neodvráti od
svojej bezbožnosti a od svojej bezbožnej cesty, zahynie on pre svoju neprávosť, a ty si zachrániš
život. (Ez 3, 19) Nežijeme sami pre seba. Máme sa zaujímať aj o to, čo prežívajú druhí ľudia okolo
nás. 

Ježiš Kristus zomrel za naše hriechy a dal nám nehynúcu nádej. Naším poslaním je šíriť túto
nádej v tomto svete. Každého z nás si Boh môže použiť iným spôsobom. Dostali sme rôzne dary a
poverenia, ktorými si môžeme slúžiť navzájom. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Jakuba v 5. k.:
„Trpí niekto medzi vami? Nech sa modlí. Raduje sa niekto? Nech spieva žalmy. Je niekto chorý
medzi vami? Nech si zavolá starších zboru a nech sa modlia nad ním, keď ho v Pánovom mene
pomazali  olejom. A modlitba z  viery zachráni  chorého a  Pán ho pozdvihne.  A ak sa  dopustil
hriechov, odpustí sa mu. Preto si vyznávajte navzájom hriechy a navzájom sa modlite za seba, aby
ste sa vyliečili. Mnoho zmôže v účinkoch modlitba spravodlivého.“
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, ten nech háji a ochraňuje vaše srdcia i vaše
mysle v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi. Amen.
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